
 

 

 

Dagsorden 

Forældrebestyrelses møde i Strib Børnehus  

Vi mødes tirsdag i Bulderby 17.00-20.00 

Referent Stine. Referent går på skift fremadrettet. 

Ordstyrer Claus 

 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde 

2. Rundvisning i Bulderby til forældre der ikke kender Bulderby. 

3. Præsentation af den nye bestyrelse.   

4. Nye i bestyrelsen skal underskrive tavshedspligt.  

 

De nye medlemmer underskriver tavshedspligt inden mødet slutter. 

5. Nyt fra husene v/ Lola og Tine 

Tine: Ny vuggestuegruppe åbnet 1.4. Der er pt 8 børn og om kort tid er der 10 børn. Ny personalegruppe er ved at finde 

sammen i vuggestuen, og er optaget af at finde struktur og rutine i gruppen. Der er fokus på at skabe gode relationer til 

de nye børn. Børnene der går i vuggestue, kommer ikke nødvendigvis i børnehave i samme hus.  

 

Den anden vuggestuegruppe opstarter tema om sol og strand.  

 

I børnehaven er de optaget af kerneopgaven. De koncentrerer sig om at hverdagen fungerer.  

 

Lola: Sara er flyttet til vuggestuen i Kastanieborgen, og Bo er kommet til Bulderby. Der har været bedsteforældredag, og 

det var en dejlig dag med god opbakning.  

 

Generelt arbejdes der med legerelationer. I storegruppen kommer der nye legerelationer, hvilket der også gør i de 

mindre grupper. To nye børn er startet i børnehaven, og de kender huset fra vuggestuen og det giver en anden 

indkøring og liv i huset. Der arbejdes med selvhjulpenhed, hvor de store hjælper også de små. På legepladsen er de 

optaget af krible-krable. Der tales om sankt hans, hvor der laves bål og en heks.  

 

Vuggestuen har et tema om hekse, farver og så er der i den ene gruppe fokus på indkøring af nye børn.   

 

6. Opfølgning: Værdier i forældresamarbejdet- forventningsafsnittet i forældrefolderen. Er rettet i teksten. Se vedhæftet 

tekst. 

 

Sygdom: 

Personalet efterspørger en tydeliggørelse af, hvornår man skal holde sit barn hjemme ved sygdom. De oplever flere 

børn får feber i løbet af formiddagen, eller afleveres selvom de har haft feber om natten. Som det er nu, læner vi os op 

af sundhedsstyrelsens anbefalinger. Bestyrelsen foreslår en nærmere uddybning af afsnit i info-folder (”Barnet skal 



kunne følge en normal hverdag. Det betyder, at barnet kan lege, spise med og indgå i de planlagte aktiviteter”) og at 

det tages op til dialog til næste forældremøde.  

 

Generelt er dialog en god vej frem. Ved opstart, ved efterårsstart og til forældremøder kan vi være skarpere på at sætte 

fokus på det. Det er vigtigt at italesætte det respektfuldt, fx ”Vi ser en tendens…, Hvordan er jeres oplevelse…” 

 

Forventninger til forældre: 

Afsnittet er godkendt. 

 

Aula: 

Punktet: ”Du kan tjekke dit barn ind og ud” skal rettes/slettes, da dette ikke kan gøres på Aula. Børnene tjekkes ind på 

skærm og andre på papir 

 

Der er 4 vuggestuegrupper frem for 3 i Kastanieborgen. Dette skal rettes. 

7. Nyt fra Anne 

 

- Der er arrangeret 1.hjælpskursus for ansatte i august. 

 

- Skal børnene have cykelhjelme på på legepladsen? I Bulderby skal de på de store cykler, som er i et bestemt tidspunkt. 

Rådet for større trafiksikker har 3 former man kan følge: 1. Der er tidsrum hvor man kan cykle. 2. Der er en lokation, 

hvor man kan cykle med cykelhjelm. Dette er uden for lågen i trafikken. 3. Børnene cykler ikke. 

 

Vi har valgt nr. 2. At børnene cykler med cykelhjelm uden for lågen og i trafikken. På legepladsen foregår det uden 

cykelhjelm, da de ikke cykler på de store cykler og da det kan give andre vanskeligheder fx hvis de klatrer i træer uden 

at få hjelmen af eller hvis de låner hinandens hjelme ud. 

 

- Der skal kigges på parkeringsforholdene.  

 

- Der er pædagogisk dag d. 1. oktober. Der skal arbejdes med Fra Middelfart borger til Verdensborger. 

 

- D. 24. august 16.30-17.30 deltager formand og næstformand i Orientering om Direktionens budgetforslag. 

 

8. Præsentation af det oplæg Anne gav, BUF udvalget samt chefer da de besøgte os 5.maj.  

 

Anne gennemgår oplægget.  

9. Nyt årshjul? Hvad vil I arbejde med i bestyrelsen? Se liste med møde række nederst på siden. 

 

Ideer: 

 

- Hvordan og kan vi som bestyrelse understøtte økonomien og tildeling af midler? Og kommunikere økonomi ud til 

forældre på en letforståelig måde. 

- Forældreinddragelse. Skal der oprettes aktivitetsudvalg? Arbejdsdage? 

- Søge midler til legetøj fx ude på legepladsen. Fx Strib i Bevægelse. 

- Fotografering på som aktivitet. 

- Kommunikation 

10. Nyt fra formanden/bestyrelsesmedlemmerne 

11. Klaus har et punkt på der hedder: Hvordan sikre vi at vi som bestyrelse er med til at fortælle den gode historie om 

Institutionen? Andre områder vi som bestyrelse kan hjælpe institution med? 

 

- Det bliver nemmere at fortælle den gode historie, når vi kender rammerne og historikken. Som vi kender den nu. 



12. Formandens årsberetning. 

 

Klaus tager formandsberetning med, som kan lægges på hjemmesiden. 

13. Økonomi  

Jeg forsøger at give jer et overblik på økonomi. Og forhold der har haft betydning for vores økonomi og hvilke konsekvenser 

det giver. (Jeg tager bilag med) Herunder underskud og fremtid hvordan? 

 

Der er underskud, der er startet i 2017, som nu skal afdrages. Sidste år var ligeledes underskud og vi er op på 1 mil. 

Underskud. Anne gennemgår årsager til underskud, fx at der passes flere børn i børnehaven end der er budgetteret til og 

hvor der er flere lønudgifter – hvilket ikke kompenseres.  

 

Tildelingsmodel handler om hvorledes midlerne fordeles. Fx at Strib Børnehus får tildelt flere midler, da vi skal åbne 3 

matrikler frem for 1.  

14. evt.  

- Der stilles en bekymring om morgenerne i Kastanieborgen, der er kaotiske pt og hvor det er unge piger, der tager i mod. Dette 

grundet en ansat følger med førskolebørnene.  Efter sommerferien kommer Niels tilbage og der ansættes en ung mere, så der 

kan være 3 ansatte pr. stue i Børnehaven i Kastanieborgen. 

 

- Fortsat vigtigt at forældre melder ind vedr. ferie og fri. 

- Der kunne ønskes mere struktur på dagen i Kastanieborgen, fx med temaer, ture og tilbagemelding på hvad der er lavet af 

aktiviteter. Som bestyrelse kan vi komme tættere på hverdagens praksis på den pædagogiske dag. 

 

Bestyrelsesmøder resten af året:  

18.8 i BB 

7.11 i KB 

 

 


